
PROTOKÓŁ Nr XXXV/2021

z przebiegu XXXV sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 29 kwietnia 2021 r.

od godziny 1200 do 1340 w Sali Widowiskowej przy Szkole Podstawowej w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

 Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrz Wyrzyska,

 Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

 Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy,

 Ireneusz Subczyński – Radca Prawny;

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

 Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji,

 Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki.

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

6. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2021 r.;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na 

lata 2021-2030;

      3) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

oznaczony do 3 lat z dotychczasowymi najemcami nieruchomości;

4)  zasad  i  trybu postępowania  o udzielenie  spółkom wodnym dotacji  z  budżetu  Gminy 

Wyrzysk i sposobu jej rozliczania;

5) nadania Statutu Sołectwa Auguścin;
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6) nadania Statutu Sołectwa Bąkowo;

7) nadania Statutu Sołectwa Dąbki;

8) nadania Statutu Sołectwa Dobrzyniewo;

9) nadania Statutu Sołectwa Falmierowo;

10)  nadania Statutu Sołectwa Glesno;

11) nadania Statutu Sołectwa Gromadno;

12)  nadania Statutu Sołectwa Karolewo-Wiernowo;

13)  nadania Statutu Sołectwa Konstantynowo;

14)  nadania Statutu Sołectwa Kosztowo;

15)  nadania Statutu Sołectwa Kościerzyn Wielki;

16)  nadania Statutu Sołectwa Młotkówko;

17)  nadania Statutu Sołectwa Osiek nad Notecią;

18)  nadania Statutu Sołectwa Polanowo;

19)  nadania Statutu Sołectwa Ruda;

20)  nadania Statutu Sołectwa Rzęszkowo; 

21)  nadania Statutu Sołectwa Wyrzysk Skarbowy;

22)  nadania Statutu Sołectwa Żelazno;

23)  nadania Statutu Sołectwa Żuławka;

24)  rozpatrzenia petycji o opinię w sprawie referendum ludowego.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

8. Wolne głosy.

9. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości. 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło 

14 radnych, tj. 93,3% % ustawowego składu organu. 
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Ad 3. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad.  Następnie  zapytał,

czy do przedstawionego porządku obrad są jakieś wnioski.

Wniosków nie zgłoszono.

Ad 4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

Przewodniczący Rady  poinformował, że protokół zwyczajowo dostępny jest do wglądu w Biurze 

Rady i była możliwość zapoznania się z ich treścią. W związku z powyższym zapytał, czy ktoś

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu.

W związku  z  brakiem  uwag  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia 

protokołu z XXXIV sesji, która odbyła się 19 marca 2021 r. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Ryszard Janusz 

Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Andrzej Janusz Głąb

Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Radny Leszek Matuszewski  zadał pytanie odnośnie podsumowania sprawozdania.  W podpunkcie

3 jest napisane o programie „Czyste powietrze”,  którego celem jest  poprawa jakości powietrza,

że  trwają  prace  nad  przystąpieniem  do  projektu.  Radny  chciałby  poznać  więcej  szczegółów, 

ponieważ jest  to temat bardzo ważny dla  mieszkańców. Wiadomo, że są na to środki z innych 

źródeł,  po  które  można  sięgnąć.  Radny  zapytał  jak  daleko  jest  ta  sprawa  i  kiedy  można  się 

spodziewać pomocy mieszkańcom w tej ważnej kwestii?

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  poinformowała,  że  Gmina  otrzymała

z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  tekst 
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porozumienia  dotyczącego  realizacji  tegoż  programu.  Porozumienie  zostało  sprawdzone  przez 

radce prawnego, określone zostały warunki, a w dniu wczorajszym Pani Burmistrz porozumienie 

podpisała i zostało wysłane, czyli Gmina przystępuje do tego programu. Program przewiduje czas 

realizacji  od  początku  maja.  Po  podpisaniu  porozumienia  będzie  możliwa  realizacja  zadań 

wynikających z tegoż programu. Tymi zadaniami będą się zajmować pracownicy urzędu. Jak tylko 

porozumienie  będzie  podpisane  to  zostanie  ogłoszone  mieszkańcom,  że  mogą  już  korzystać

z  pomocy  pracowników  w  przygotowywaniu  wniosków.  Poszczególne  etapy  są  realizowane 

zgodnie z harmonogramem. Następnie Pan Burmistrz korzystając z okazji tematu przystępowania 

do projektów poinformowała mieszkańców,  że wysłany został wniosek do Ministerstwa Edukacji 

Narodowej  i  Gmina  przystąpiła  do  projektu  „Posiłek  w  szkole  i  w  domu”.  Jest  to  program,

w  którym  można  uzyskać  pieniądze  na  doposażenie  i  remont  stołówek  i  jadalni  w  szkołach 

podstawowych.  Chęć  udziału  w  programie  zadeklarowała  Szkoła  Podstawowa  w  Osieku

nad Notecią oraz Szkoła Podstawowa w Wyrzysku. Obie placówki mogą uzyskać po ok. 63 tys. zł 

każda na remont stołówek szkolnych.  Pani  Burmistrz  ma nadzieję,  że  uda się  pozyskać  środki

do tego programu. Drugi wniosek został złożony w ramach programu „Czuwamy! Pamiętamy!”. 

Gmina  może  się  ubiegać  o  grand  na  odnowienie  miejsc  pamięci.  Do  tego  programu  mogą 

wnioskować instytucje kultury gminy, szkoły przedszkola, koła gospodyń wiejskich, czy parafie. 

Gmina złożyła wniosek na grand dotyczący remontu pomnika znajdującego się przy ul. Bydgoskiej. 

Kwota  dofinansowania  to  7  tys.  zł.  Są  również  dwa  programy,  do  których  będą  aplikować 

ochotnicze  straże  pożarne,  mianowicie  program  „Mały  strażak”  ogłoszony  przez  Wojewódzki 

Fundusz  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  dofinansowanie  na  zakup

i wyposażenie w odzież ochronną  młodych strażaków ochotników. Młodzieżowe grupy pożarnicze 

funkcjonują w OSP Osiek nad Notecią i w OSP Wyrzysk i obie jednostki będą o to aplikować.  

Drugi  program  również  dotyczy  ochotniczych  straży  pożarnych,  gdzie  będą  mogli  aplikować 

strażacy na dofinansowanie wyposażenia lub sprzętu znajdującego się w wyposażeniu jednostek 

będących w krajowym systemie. Zarówno OSP Osiek nad Notecią jak i OSP Wyrzysk będą składać 

wnioski na doposażenie do umundurowań bojowych. 

Radny Ryszard Sell zabierając głos kontynuował wątek podjęty przez Panią Burmistrz, mianowicie 

wątek dofinansowań i projektów. Są przygotowywane plany złożenia wniosku o dofinansowanie

w konkursie „Błękitno-zielone inicjatywy dla Wielkopolski”, w związku z tym radny podziękował 

pani  Burmistrz,  ponieważ  pierwsze  urządzenia  już  się  pojawiły.  Poprosił  o  przekazanie 

podziękowań  Kierownikowi  Referatu  Inwestycji,  Remontów i  Gospodarki  Komunalnej  –  Panu 

Wiesławowi Nowickiemu i współpracownikom za usilne starania.
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Radny  Tomasz  Bogdański  w  imieniu  mieszkańców  Osieka  nad  Notecią  podziękował  Pani 

Burmistrz,  Panu  Wiceburmistrzowi  oraz  pracownikom Urzędu  Miejskiego  w Wyrzysku,  którzy 

przyczynili się do pozyskania dofinansowania w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 

tak długo wyczekiwaną przebudowę ul. Przemysłowej w Osieku nad Notecią. Radny powiedział, że 

jest  bardzo  wdzięczny  i  szczęśliwy,  ponieważ  wśród  wielu  innych  ważnych  zadań  w  gminie 

zostanie przeprowadzony również remont ul. Przemysłowej.

Przewodniczący Rady  zabierając głos powiedział, że jak widać i słychać w dobie zarazy można 

również wykonać wiele ważnych i pożytecznych rzeczy dla społeczności Miasta i Gminy Wyrzysk.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  podziękowała za słowa radnych, ponieważ wkłada 

ogrom pracy w realizację projektów, odbyło się dużo spotkań z posłami i z decydentami by móc 

realizować marzenia Gminy. Pani Burmistrz podkreśliła, że rzeczywiście jest to bardzo trudny czas, 

także  pod  względem finansowym,  bo  wiadomo,  że  czas  pandemii  to  są  znaczne  uszczuplenia 

wpływów  do  budżetu  Gminy.  Niemniej  jednak  udaje  się  dzięki  dobrej  współpracy  z  różnymi 

jednostkami samorządowymi podejmować działania. Ten rok był bardzo trudny, tak jak i poprzedni, 

ale  w  budżecie  dzięki  zabiegom  wielu  osób  z  działu  finansowego  i  kierownikom  jednostek 

organizacyjnych,  w  tym momencie  Pani  Burmistrz  podziękowała  Pani  Skarbnik,  udaje  się  tak 

minimalizować potrzeby, by móc znaleźć pieniądze na realizację inwestycji, do których możemy 

dostać dofinansowanie. Nie byłoby sukcesu, gdyby nie również wsparcie radnych. Pani Burmistrz 

wielokrotnie  podkreślała,  że Burmistrz  może mieć marzenia,  ale jeśli  nie  ma wsparcia  radnych

w realizacji tych marzeń i także tego, że ci radni potrafią wybrać spośród swoich indywidualnych 

potrzeb, te które są najbardziej istotne dla wspólnoty gminy, to nie byłoby tych sukcesów, o których 

radni  mówią  i  za  które  dziękują.  To  co  jest  teraz  najbardziej  potrzebne  pracownikom Urzędu 

Miejskiego w Wyrzysku oraz pracownikom jednostek organizacyjnych gminy to przede wszystkim 

zaufanie i wiara w to, że robią wszystko, by pogodzić wszystkie istotne potrzeby mieszkańców

i że starają się działać na rzecz wszystkich. Pani Burmistrz podziękowała za spokój, jaki ma dzięki 

radnym,  bo  to  jest  niezmiernie  istotne  do  tego,  by  móc  racjonalnie  podejmować  decyzje

i realizować zadania. Pani Burmistrz powtórzyła swoje słowa „nic bez nas”, a to znaczy nic bez 

Burmistrza  i  bez  radnych  Rady  Miejskiej.  Niepotrzebne  są  waśnie  i  kłótnie,  niepotrzebne  są 

przekomarzania,  co  jest  istotniejsze  na  dany  moment.  Ważne  są  potrzeby,  które  są  istotne  dla 

wszystkich mieszkańców, nie tylko dla jednostek. Udaje się te potrzeby spełnić w miarę możliwości 

finansowych, bo do tych zadań, które są finansowane w ramach różnych inicjatyw, Gmina musi 

dokładać znaczne pieniądze  z budżetu Gminy, również dziś to nastąpi przy autopoprawce, którą 

wprowadzi Pani Skarbnik.
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O  godz.  12:15  na  salę  obrad  przybył  radny  Andrzej  Głąb  i  od  tego  momentu  Rada  Miejska  

obradowała w 100% składzie.

Radny  Stefan  Wełniak  zabierając  głos  zapytał  o  spotkanie  Pani  Burmistrz  z  dwoma  posłami,

tzn.  z Panem Posłem Porzuckiem i Panią Poseł Kubiak, a dokładniej czy był czas i  możliwość 

rozmowy na  temat  tej  przebudowy kolei?  Jest  to  istotna  sprawa  dla  mieszkańców Osieka  nad 

Notecią i nie tylko, m.in. pismo, które zostało złożone przez mieszkańca miejscowości Bąkowo,

a ten temat  jakby ucichł i  dobrze by było gdyby ucichł  i  gdyby tej  kolei  nie przebudowywali, 

ponieważ to zrodzi duże trudności dla mieszkańców. Następnie radny zapytał, czy został złożony 

jakikolwiek  wniosek,  czy  do  Urzędu  Marszałkowskiego  czy  gdziekolwiek,  odnośnie  budowy 

kanalizacji  na ul. Leśnej w Osieku nad Notecią? Radny nie neguje tego, że planowane zadania

nie są potrzebne,  bo na pewno są potrzebne i będą służyć mieszkańcom. Natomiast kanalizacja

nie  dość,  że  będzie  służyła  mieszkańcom,  to  jeszcze  będą   tego  tytułu  dochody dla  jednostki,

która podlega pod gminę.

Przewodniczący Rady przypomniał radnemu Stefanowi Wełniakowi, że w tej chwili omawiany jest 

punkt „Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej” w związku z czym ma prośbę, aby w przyszłości przestrzegać tych ram. 

Pierwsze  pytanie  było  jak  najbardziej  właściwe,  natomiast  to  drugie  powinno  mieć  miejsce

w punkcie „Wolne głosy”. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odnosząc się do pierwszego pytania radnego Stefana 

Wełniaka powiedziała,  że przed przybyciem Pana Posła  Marcina Porzucka odbyła się rozmowa

z Panią Poseł Martą Kubiak. Gdyby radny zapytał o tę sprawę na komisjach, to Pani Burmistrz 

przedłożyłaby na sesji pismo, które Pani Marta Kubiak w sprawie kolei i wspierania działań Gminy 

Wyrzysk  złożyła  do  Polskich  Kolei  Państwowych,  ponieważ  takie  pismo  potwierdzające

Jej  zaangażowanie  w  tę  sprawę  wpłynęło  do  Urzędu  dwa  tygodnie  temu.  Wówczas  radny 

otrzymałby również informację o tym, że Pani Poseł przedłożyła jeszcze raz nasze argumenty, ale 

również  zwróciła  się  do  Ministerstwa,  by  te  postulaty,  które  składają  mieszkańcy  na  ręce 

Burmistrza i radnych, były odczytane i przedyskutowane na gruncie Ministerstwa Infrastruktury

i Polskich Kolei Państwowych oraz aby zostały uwzględnione. Pani Poseł Marta Kubiak jest bardzo 

zaangażowana  w  tej  kwestii.  Pani  Burmistrz  czeka  na  odpowiedź  na  Jej  pismo,  Pani  Kubiak 

obiecała,  że  jeśli  tylko  otrzyma  odpowiedź  to  również  Urząd  otrzyma  kopię  tej  odpowiedzi. 

Natomiast jeśli chodzi o drugie pytanie radnego Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli pojawiają się 

konkursy,  które dają  Gminie duże możliwości  dofinansowania to  jak najbardziej  Gmina z  nich 

korzysta. Jeśli pojawi się konkurs z Narodowego Funduszu dotyczący budowy kanalizacji i spółka 
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PWiK,  która  zawiaduje  tymi  tematami  będzie  mogła  realizować  to  zadanie,  to  Gmina  jak 

najbardziej do tego zadania przystąpi.

Sprawozdanie Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  stanowi  załącznik  nr  2

do protokołu. 

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Ad 6. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2021 r.;

Skarbnik  Gminy  –  Teresa  Mikołajczak poprosiła  o  wprowadzenie  autopoprawki  do  uchwały

w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy  Wyrzysk  na  2021  rok,  która  jest  związana  z  pismem 

Wojewody  Wielkopolskiego  z  dnia  23  kwietnia  2021  r.,  dotyczącym  zawarcia  umowy

na dofinansowanie zadania inwestycyjnego z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, a chodzi tutaj

o  to  zadanie,  o  którym  wcześniej  mówił  radny  Tomasz  Bogdański,  tzn.  przebudowa

ul. Przemysłowej w Osieku nad Notecią. Jest tutaj pilne przedstawienie całej dokumentacji, którą 

posiadamy do Urzędu Wojewódzkiego przed zawarciem umowy na dofinansowanie tego zadania. 

Konieczne jest w tym momencie zabezpieczenie całkowitego wkładu własnego w budżecie Gminy 

na 2021 r. Konieczność ta wynika z tego, że przyznana kwota jest mniejsza niż planowana kwota 

dofinansowania.  Wcześniej  planowany  był  wpływ  80%  wartości  zadania,  a  przyznano  70% 

dofinansowania,  a  więc  trzeba  wkład  własny  Gminy  o  tę  różnicę  zwiększyć.  Autopoprawka

ta wiąże się ze zmianą w projekcie uchwały, polegającą na zwiększeniu wydatków budżetu o kwotę 

1.138.700,00  zł.  Zwiększa  się  również  wydatki  majątkowe  o  kwotę  1.117.560,00  zł.  Wydatki 

budżetu  ogółem  ustalone  zostały  w  kwocie  66.733.960,49  zł,  wydatki  majątkowe  w  kwocie 

2.810.999,98  zł.  Zwiększa  się  również  nadwyżka  budżetu  o  kwotę  805  tys.  zł  zgodnie

z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały. Przepis §3 uchwały otrzymuje brzmienie „nadwyżka 

budżetu  w  kwocie  1.064.489,91  zł  zostanie  przeznaczona  na  spłatę  zaciągniętych  pożyczek

i kredytów w związku ze zwiększeniem planowanych przychodów budżetu o kwotę 805.000,00 zł 

zgodnie z  załącznikiem nr 3 do niniejszej  uchwały”.  Przepis §4 uchwały otrzymuje brzmienie 

„określa  się  łączną  kwotę  planowanych  przychodów  budżetu  w  wysokości  1.945.124,09  zł”.

W uzasadnieniu również zostaje  wprowadzona autopoprawka w dziale  600 transport  i  łączność

w  rozdziale  616  drogi  publiczne  i  gminne  kwotę  280.000,00  zł,  co  skutkuje  zwiększeniem 

planowanych  wydatków  majątkowych  w  tym  paragrafie  o  kwotę  880.000,00  zł.  Zwiększenie

o 280.000,00 zł na zadanie „Osiek nad Notecią – Przebudowa ul. Przemysłowej” na dofinansowanie 

Rządowego  Funduszu Rozwoju  Dróg Samorządowych,  plan  po  zmianie  wynosi  930.000,00 zł.
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Plan wydatków budżetu po zmianie wynosi 66.733.960,49 zł. W związku z tym zmienia się również 

załącznik nr do projektu uchwały, gdzie właśnie w dziale 600, rozdziale 616 w §6050 wprowadzono 

kwotę 280 tys. zł, po zmianach jest to 880 tys. zł. Wprowadzono również zmiany w załączniku nr 3 

planowane  przychody  i  rozchody  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  2021  r.,  planowana  kwota 

przychodów po zmianach to 1.945.124,09 zł, nadwyżka 1.064.489,91 zł. 

Radny Stefan Wełniak zabierając głos poruszył sprawę dotacji na remont ul. Przemysłowej, zapytał 

czy musimy dołożyć ok. 200 tys. zł więcej ze względu na to, że planowana była większa dotacja,

a  Gmina  otrzymała  nie  80%  a  70%?  Czy  jest  szczegółowa  dokumentacja,  że  tych  pieniędzy 

wystarczy,  czy  znowu będzie  trzeba później  dołożyć?  Jest  to  dość istotna  sprawa,  a  z  tego co 

zrozumiał radny, to tej dokumentacji chyba jeszcze nie ma.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  odpowiedziała, że radny źle zrozumiał, ponieważ 

żeby  złożyć  wniosek  trzeba  mieć  całą  dokumentację,  łącznie  z  kosztorysem,  z  dokumentacją 

projektową,  bo  inaczej  wniosek  nie  zostałby  zaakceptowany  przez  Wojewodę,  a  później  przez 

Premiera,  a  więc  dokumentacja  pełna  jest.  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  kalkulacje  odnośnie 

kwoty  dofinansowania  były  oparte  na  poprzednich  rozdaniach  z  Krajowego  Funduszu  Dróg 

Samorządowych, gdzie  dofinansowanie dla Gminy Wyrzysk zgodnie ze wskaźnikami wynosiło 

80%, a więc 20% zostało zabezpieczone w budżecie Gminy, czyli 600 tys. zł.  W tym rozdaniu 

komisja, która przyznawała środki uznała dofinansowanie na stopie 70%. W związku z tym, tak jak 

powiedziała  Pani  Skarbnik,  trzeba  zabezpieczyć  to  dodatkowe  10%  do  wartości  kosztorysu,

a wartość kosztorysu opiewa ok. 3 mln 80 tys. zł. Do wartości 600 tys, zł należy dołożyć 280 tys. zł, 

aby spełnić wymóg 30% dofinansowania ze środków własnych zgodnie z wartością kosztorysową. 

Jeśli  te pieniądze zostaną zabezpieczone to uchwała zostanie wysłana do Wojewody i  wówczas 

nastąpi  podpisanie  umowy  o  dofinansowanie  i  przelanie  środków  z  programu  rządowego

i  dopiero  wtedy będzie możliwa realizacja  zadania.  Natomiast,  czy kwota,  która jest  wartością 

kosztorysową wystarczy na realizację tego zadania, to pokaże przetarg, bo teraz zostanie ogłoszony 

przetarg  i  to  on  wskaże,  czy  zabezpieczone  środki  zarówno  z  programu  rządowego  jak

i zabezpieczone w budżecie Gminy będą wystarczające czy będzie konieczność dołożenia środków 

z budżetu Gminy. Jeśli zajdzie taka potrzeba to będzie trzeba się nad nią pochylić, bo zadanie musi 

być zrealizowane. 

Radny Piotr Banach zapytał, czy wpłynęły pieniądze na wypłatę akcyzy dla rolników oraz na jakim 

etapie są wypłaty?

Skarbnik Gminy – Teresa Mikołajczak odpowiedziała, że pieniądze dotyczące zwrotu producentom 

rolnym z  tytułu  podatku zawartego w cenie  akcyzy wpłynęły  w dniu wczorajszym,  a  dziś  już 

znajdują się na kontach rolników. 
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Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem autopoprawki do projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem projektu  uchwały  wraz  z  przyjętą 

autopoprawką.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/307/2021,

która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2021-2030;

Skarbnik  Gminy  –  Teresa  Mikołajczak poprosiła  o  wprowadzenie  autopoprawki  do  uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Wyrzysk  na  lata

2021-2030,  która  jest  konieczna  w  związku  z  wprowadzoną  autopoprawką  do  projektu  zmian

w  budżecie.  Autopoprawka  ta  dotyczy  zwiększenia  kwoty  na  zadanie  „Osiek  nad  Notecią  – 

przebudowa ul. Przemysłowej”. Wartość tego zadania po zmianach to 930 tys. zł i to zadanie musi 
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być zwiększone również w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Te zmiany, o których Pani Skarbnik 

mówiła przy zmianach w budżecie związane są z tą autopoprawką.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem autopoprawki do projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem projektu  uchwały  wraz  z  przyjętą 

autopoprawką.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/308/2021,

która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

3)  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

oznaczony do 3 lat z dotychczasowymi najemcami nieruchomości;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.
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Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/309/2021,

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

4)  zasad  i  trybu  postępowania  o  udzielenie  spółkom  wodnym  dotacji  z  budżetu  Gminy 

Wyrzysk i sposobu jej rozliczania;

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  poinformowała,  że spółka wodna może otrzymać

z budżetu Gminy Wyrzysk pomoc finansową w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na bieżące 

utrzymanie  wód  i  urządzeń  wodnych,  tj.  na  eksploatację,  konserwację  oraz  remont  urządzeń 

wodnych w celu  zachowania  ich  funkcji.  Wzorem roku ubiegłego  udzielona  pomoc  finansowa 

wynosić  może 60% kosztów realizacji  zadania,  lecz nie  więcej  niż  100 tys.  zł.  Brutto,  tak jak

w ubiegłym roku.

O godz. 12:45 salę obrad opuścił radny Łukasz Napierała.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
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Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Łukasz Aleksander Napierała

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/310/2021,

która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

O godz. 12:47 na salę obrad wrócił radny Łukasz Napierała.

5) nadania Statutu Sołectwa Auguścin;

Przewodniczący obrad powiedział, że przy głosowaniu nad kolejnymi statutami będzie odczytywał 

skrótowo tylko nazwę sołectwa. Przypomniał również,  że na wspólnym posiedzeniu wszystkich 

komisji zostały omówione zmiany jakie zaszły w statutach, są to cztery zmiany i dotyczą każdego 

ze statutów w sposób jednakowy.

Radny Stefan Wełniak zabierając głos powiedział, że pismo z Prokuratury Rejonowej w Chodzieży 

wpłynęło dnia 15 października 2020 r., a dopiero teraz jest procedowane przez Wysoką Radę. Przez 

pół roku Wysoka Rada nie dostała nic do wiadomości, skoro Pan Przewodniczący 20 października 

2020 r. przekazał to do Pani Burmistrz. Radny zapytał, czy ta sprawa musiała leżeć tak długo żeby 

dopiero dziś to procedować? Radny zgadza się z tym, co zostało tam ujęte,  ale jaka jest  w tej  

sprawie  opinia  rady,  że  dopiero  po  pół  roku  nad  tym  proceduje,  gdzie  Pan  Prokurator  prosi

o odpowiedź do 30 października 2020 r., a dziś jest 29 kwiecień 2021 r. 

Wiesława  Krasocka  –  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk  przypomniała,  że  pismo  zostało 

skierowane do Pani Burmistrz Bogusławy Jagodzińskiej, natomiast do wiadomości otrzymała Rada 

Miejska w Wyrzysku. Odpowiedzi należało udzielić Panu Prokuratorowi do dnia 30 października 

2020 r. Prokurator wniósł o to, aby ustosunkować się do tych sformułowanych zarzutów w piśmie

i w przypadku uznania zasadności zaprezentowanego stanowiska, podjęcie w ramach posiadanych 

kompetencji stosownych działań, których skutkiem byłoby usunięcie z obowiązującego porządku 

prawnego  wadliwych  rozwiązań  prawnych.  Z  uwagi  na  to,  że  pismo  było  kierowane  do  Pani 

Burmistrz, a rada otrzymała do wiadomości, to nie jest tak, że odpowiedź nie została udzielona. 

Odpowiedź została udzielona,  wskazano termin bodajże do końca pierwszego półrocza 2021 r.,

co  zostało  uznane  przez  Prokuratora,  ponieważ  żadne  sprzeciw  w  tej  sprawie  nie  wpłynął. 

Procedura  uchwalania  statutu,  nie  jest  procedurą  tego  typu,  że  Pani  Burmistrz  przygotowuje 

projekty  statutów  i  rada  nad  nimi  obraduje.  Zgodnie  z  przepisami  najpierw  muszą  być 

przeprowadzone  konsultacje  społeczne  i  konsultacje  takie  były  prowadzone  we  wszystkich 
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sołectwach,  sołectwa otrzymały  projekty  statutów, były one również  opublikowane na stronach 

internetowych. Z uwagi na panującą pandemię, niektóre terminy polegają przedłużeniu, jednak nie 

było zwłoki, jeśli chodzi o odpowiedź dla prokuratora. Dlatego też Pani Burmistrz zaprezentowała 

projekt  uchwały,  gdzie  z  uzasadnienia  wynikała  treść  tego  typu,  że  były  przeprowadzone 

konsultacje  społeczne,  m.in.  na  posiedzeniu  komisji  radny  Piotr  Banach  przypomniał  o  tym,

że sołectwo Gromadno wnioskowało o rozszerzenie składu rady sołeckiej. Zostało to uwzględnione 

w tym projekcie, który w tej chwili jest procedowany. Podsumowując Pani Sekretarz powiedziała, 

że przygotowanie statutów to nie jest  sprawa tak krótka,  żeby można było ją załatwić w ciągu 

miesiąca.  Należało  przestrzegać  wszystkich  przepisów  wynikających  z  ustawy  o  samorządzie 

gminnym  oraz  uchwał  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dotyczących  konsultacji  społecznych 

stanowiących prawo miejscowe.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  poprosiła radnego Stefana Wełniaka, aby najpierw 

zapoznał  się  z  przepisami  prawa,  a  dopiero  później  próbował  mówić,  że  Burmistrz  czyni  coś

w  sposób  opieszały.  Najpierw  była  insynuacja  dotycząca  wniosku  na  ul.  Przemysłową  miała 

zapewne na  celu ukazanie,  że  Burmistrz  jest  bardzo nieudolny.  Gmina musi  działać w ramach 

przepisów prawa. Natomiast radny powinien wiedzieć, w jakiej procedurze musi być uchwalony 

statut. Dopiero po zamknięciu tej procedury można dawać projekty uchwał na posiedzenie rady. 

Pani Burmistrz podkreśliła, że stara się, aby w Urzędzie Miasta i Gminy Wyrzysk wszystkie sprawy 

odbywały się zgodnie z prawem, we właściwym terminie i bez pozostawania w tzw. bezczynności 

organu. 

Radny Stefan Wełniak odpowiadając na słowa Pani Burmistrz podkreślił, że dokładnie zapoznał się 

ze sprawą a insynuacje ze strony Pani Burmistrz są złośliwe. Ponadto, nie wszystko w tej sprawie 

zostało od razu radnym przekazane,  dopiero na wniosek złożony przez radnego na posiedzeniu 

komisji. Dokument dotyczący sprawy związanej ze statutami w całości został przekazany dopiero 

wczoraj, tzn. dzień przed sesją. 

Przewodniczący obrad również zabrał głos w przedmiotowej sprawie dzieląc się pewną poradą, aby 

radni starali się pracować przez cały miesiąc, a nie tylko na komisjach i na sesjach, bo to naprawdę 

bardzo pomaga. Już same pytania czy wystąpienia obnażają radnych, że albo nie przygotowali się 

do danej sesji czy komisji, albo że coś nie zostało zrozumiane. Przewodniczący podkreślił, że jeśli 

On czegoś nie  rozumie,  to star  się pytać ludzi  mądrzejszych lub lepiej  zorientowanych i  czyni

to w okresie międzysesyjnym, bo wtedy naprawdę lepiej się pracuje. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że nie ma w sobie złośliwości, ale nie 

pozwoli na uszczypliwości. Natomiast Pani Burmistrz ma przed sobą kopię pisma z Prokuratury  

i przypomina, że Wysoka Rada otrzymała pismo zawierające wszystkie regulacje, które dotyczą 
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orzecznictwa sądowoadministracyjnego, 21 października 2020 r. Radny Stefan Wełniak również te 

regulacje  dotyczące  badania  treści  uchwał  rad  gmin przez  Prokuraturę  Rejonową w Chodzieży 

otrzymał 21 października 2020 r. Na komisjach był przedstawiony tylko skrót tych regulacji, które 

zostają wprowadzone oczywiście po uzgodnieniach z prokuraturą.  To o czym powiedziała Pani 

Sekretarz, że sołectwa się jeszcze wypowiedziały, a w zasadzie wypowiedziało się tylko sołectwo 

Gromadno, zostały te wskazówki uwzględnione i dopiero teraz można procedować. Pani Burmistrz 

raz jeszcze podkreśliła, że nie jest uszczypliwa i pytanie, kto jest uszczypliwy i złośliwy.

Radny Piotr Banach  powiedział, że rozmowy i dyskusje na temat statutów sołectw odbywały się

w lutym. Radny uczestniczył w tych konsultacjach w Jego sołectwach i to był miesiąc luty.

O godz. 12:55 salę obrad opuścił radny Stefan Wełniak.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

NIEOBECNI (1)

Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/311/2021,

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

6) nadania Statutu Sołectwa Bąkowo;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

NIEOBECNI (1)

Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/312/2021,

która stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

7) nadania Statutu Sołectwa Dąbki;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

NIEOBECNI (1)

Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/313/2021,

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu.
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O godz. 13:01 salę obrad opuścił radny Łukasz Napierała.

8) nadania Statutu Sołectwa Dobrzyniewo;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

NIEOBECNI (2)

Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  13  radnych  –  13  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/314/2021,

która stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

O godz. 13:03 na salę obrad wrócił radny Stefan Wełniak.

9) nadania Statutu Sołectwa Falmierowo;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
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Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Łukasz Aleksander Napierała 

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/315/2021,

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

10) nadania Statutu Sołectwa Glesno;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Łukasz Aleksander Napierała 

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/316/2021,

która stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

11) nadania Statutu Sołectwa Gromadno;

Nie podjęto dyskusji.

O godz. 13:05 na salę obrad wrócił radny Łukasz Napierała, natomiast salę obrad opuścił radny  

Włodzimierz Michalski. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.
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Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Łukasz Aleksander Napierała, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/317/2021,

która stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

12) nadania Statutu Sołectwa Karolewo-Wiernowo;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Łukasz Aleksander Napierała, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/318/2021,

która stanowi załącznik nr 15 do protokołu.
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13) nadania Statutu Sołectwa Konstantynowo;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Łukasz Aleksander Napierała, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/319/2021,

która stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

14) nadania Statutu Sołectwa Kosztowo;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Łukasz Aleksander Napierała, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
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NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/320/2021,

która stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

15) nadania Statutu Sołectwa Kościerzyn Wielki;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Łukasz Aleksander Napierała, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/321/2021,

która stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

O godz. 13:11 na salę obrad wrócił radny Włodzimierz Michalski.

16) nadania Statutu Sołectwa Młotkówko;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/322/2021,

która stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

17) nadania Statutu Sołectwa Osiek nad Notecią;

O godz. 13:13  salę obrad opuściła radna Beata Królik. 

Radny Stefan Wełniak zadał pytanie radnemu Tomaszowi Bogdańskiemu, który jest członkiem rady 

sołeckiej. Czy radny może powiedzieć, czy w tym lub ubiegłym roku odbyło się spotkanie odnośnie 

konsultacji na temat statutu w radzie sołeckiej w Osieku nad Notecią?

Radny Tomasz Bogdański  poinformował, że w tym roku spotkania nie było,  ale było ogłoszone

w zeszłym roku. 

Przewodniczący obrad powiedział, że jest to zapewne związane z panującą epidemią, a właściwie 

pandemią.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
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NIEOBECNI (1)

Beata Królik

W  obecności  14 radnych  –  14 głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/323/2021,

która stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

18) nadania Statutu Sołectwa Polanowo;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

O godz. 13:16 na salę obrad wróciła radna Beata Królik.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/324/2021,

która stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

19) nadania Statutu Sołectwa Ruda;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
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ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/325/2021,

która stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

20) nadania Statutu Sołectwa Rzęszkowo;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/326/2021,

która stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

21) nadania Statutu Sołectwa Wyrzysk Skarbowy;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
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ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/327/2021,

która stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

22) nadania Statutu Sołectwa Żelazno;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/328/2021,

która stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

23) nadania Statutu Sołectwa Żuławka;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
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ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/329/2021,

która stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

24) rozpatrzenia petycji o opinię w sprawie referendum ludowego;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 kwietnia 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/330/2021,

która stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

Ad 7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący  obrad  zabierając  głos  nawiązał  do  Swojej  interwencji  w  sprawie  złego  stanu 

technicznego  nawierzchni  ul.  Zduny  w  Wyrzysku.  Z  tego  co  Przewodniczący  się  dowiedział, 

pracownicy urzędu, na czele z Panem Wiesławem Nowickim – Kierownikiem Referatu Inwestycji, 

Remontów  i  Gospodarki  Komunalnej  zwizytowali  tę  ulicę  i  podjęli  odpowiednie  kroki. 

Przewodniczący poinformował, że do budżetu na bieżący rok złożył wniosek właśnie w sprawie 

przebudowy tej ulicy, ale ze względu na istniejące tam przedsięwzięcia, tzn. odbywająca się tam 
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inwestycję,  zadanie  to  nie  mogło  być  ujęte  w  roku  bieżącym,  ale  prawdopodobnie  będzie  to 

kontynuowane  w przyszłym roku.  Kończąc  Przewodniczący podziękował  radnemu Mateuszowi 

Jaremko, który bardzo często się konsultuje z Nim w tej sprawie. 

Radny Piotr Banach powiedział, że miesiąc temu Rada podjęła zmiany budżetu dotyczące remontu 

mostu  w  Kościerzynie  Wielkim,  nie  minął  nawet  miesiąc,  na  święta  most  już  był  otwarty.

W związku z tym radny podziękował Pani Burmistrz i wszystkim pracownikom zaangażowanym

w tą  inwestycję,  która  była  bardzo potrzebna mieszkańcom Kościerzyna,  ponieważ Kościerzyn 

został podzielony na dwie części i mieszkańcy nie mogli się ze sobą komunikować. Inwestycja 

została bardzo szybko przeprowadzona, za co radny bardzo dziękuje. 

Radny Leszek Matuszewski  poinformował,  że 23 kwietnia  br.  miał przyjemność wraz z radnym 

Tomaszem  Bogdańskim,  radnym  Ryszardem  Janowiakiem  oraz  Panią  Burmistrz  i  Panem 

Wiceburmistrzem uczestniczyć w miłym spotkaniu z Panią Poseł Martą Kubiak i Panem Posłem 

Marcinem  Porzuckiem.  Nie  jest  to  dla  nikogo  żadną  tajemnica,  bo  było  to  dosyć  szeroko 

nagłaśniane.  Wizyta związana była z przyznaniem pieniędzy z funduszu na rzecz rozwoju dróg 

lokalnych kwoty  niebagatelnej  2.156.000,11 zł  na  remont  ul.  Przemysłowej.  Na początku  sesji 

radny Tomasz Bogdański podziękował już Pani Burmistrz za działania na rzecz remontu tej drogi, 

natomiast  radny  Matuszewski  chciałby  podziękować  pracownikom,  którzy  składają  wnioski, 

również na wszystkie inne programy, bo tych wniosków jest sporo. To jest praca, która wymaga 

zaangażowania  i  nie  dość,  że  żmudna,  to  jeszcze  oceniana  przez  innych,  bo  przecież  i  przez 

Wojewodę i  przez Marszałka, oni oceniają i  kwalifikują te wnioski.  W tym przypadku wniosek 

został  rozpatrzony  pozytywnie,70%  dofinansowania,  okaże  się  jak  rozstrzygnie  się  kwestia 

przetargowa, ale należy się cieszyć, że te wnioski są rozpatrywane pozytywnie. Następnie radny 

podziękował  osobie,  która  chyba  najbardziej  się  zaangażowała  w  tą  sprawę  z  osób,  które  nie 

mieszkają w Gminie Wyrzysk i jest to Pan Poseł Marcin Porzucek. Jest to osoba, która wielokrotnie 

pomagała Gminie Wyrzysk w pozyskiwaniu różnych pieniędzy. Osoba, która lobbowała, popierała, 

podpowiadała, gdzie jeszcze można i to jest inicjatywa, której innym przedstawicielom brakowało 

w poprzednich latach. W tej chwili widać, że ten Pan jest naprawdę mocno zaangażowany. Radny 

wspomniał  również  o  ulicy  wojewódzkiej  z  Wyrzyska  do  Osieka.  Jeszcze  będąc  radnym 

wojewódzkim Pan Poseł Porzucek interweniował w tych kwestiach i wspomagał wnioski Gminy. 

Radny miał możliwość podziękować Posłowi osobiście podczas spotkania, ale robi to raz jeszcze 

dziś  publicznie.  Kończąc  radny  poruszył  jeszcze  kwestię  tego,  że  to  niej  est  tak,  że  Gmina 

otrzymuje dofinansowanie na jedną drogę i może robić jednocześnie wszystkie inne. Radni znają 

potrzeby tych dróg, wiedzą, że inne drogi również potrzebują remontów, ale niestety nie wszystkie 

drogi  kwalifikują  się  na  dofinansowanie  i  nie  wszystkie  mogą być w ten  sposób wspomagane 
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finansowo. Gminy na wszystko nie stać i radny prosiłby mieszkańców o zrozumienie, bo to nie jest  

tak,  że  dziś  jest  ul.  Przemysłowa,  a  za  chwile  będzie  następna  i  następna.  Gmina  korzysta

ze wszystkich możliwych form dofinansowania i w tym momencie radny raz jeszcze podziękował 

Pani  burmistrz,  natomiast  Pana  Posła  poprosił  o  więcej  takich  inicjatyw i  dobrych  informacji,

bo to była informacja, na którą mieszkańcy Osieka czekali od bardzo dawna.

Ad 8. Wolne głosy.

Radny Stefan Wełniak  zapytał, czy zostały złożone przez rady sołeckie opinie odnośnie statutów 

sołectw, jeśli zostały w tej sprawie przeprowadzone konsultacje? Następnie radny poruszył sprawę, 

która jest  głosem mieszkańców, mianowicie  czy kwiaty,  które zostały posadzone przy pomniku 

papieża były finansowane wspólnie z kościołem, czy to wydatek tylko gminy?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odnosząc się do pierwszego pytania radnego Stefana 

Wełniaka poinformowała, że nie było wymogu pisemnego wypowiedzenia się rad sołeckich co do 

opinii. Rady sołeckie miały wskazać te punkty w statutach, które ich zdaniem należało zmienić, 

bądź  przedstawić  jakiekolwiek  propozycje,  jeśli  takowe  były.  Pani  Burmistrz  podkreśliła,

że jedynym sołectwem, które złożyło na piśmie swoje wnioski dotyczące zmian w statutach było 

sołectwo Gromadno. Wnioski te zostały przeanalizowane przez radców prawnych, skonsultowane

i skonfrontowane z przepisami prawa i to co było możliwe zostało uwzględnione. Natomiast nie 

było takiego obowiązku, żeby poszczególne sołectwa wypowiedziały się na piśmie. Brak wniosków 

do  zmian  traktowany  jest  jako  opinia  pozytywna  tych  sołectw.  Jeśli  chodzi  o  druga  sprawę 

poruszoną przez radnego, Pani Burmistrz rozumie, że radny miał na myśli pomnik papieża Jana 

Pawła  II,  który  znajduje  się  przy  kościele.  Kwiaty  były  finansowane  z  budżetu  Jednostki 

Gospodarki  Komunalnej  w  Wyrzysku.  Pani  Burmistrz  przypomniała,  że  Jan  Paweł  II  jest 

honorowym obywatelem Miasta i  Gminy Wyrzysk i należy mu się z tego tytułu cześć i  dbanie

o Jego pomnik. Kończąc Pani Burmistrz podkreśliła, że gmina dbała i będzie dbać o wszystkie 

pomniki,  także  pomnik Jana  Pawła II,  który  jest  na  terytorium kościoła.  Będzie  o niego dbała 

jednostka  JGK  i  nie  jest  to  karygodne,  tym  bardziej,  że  mieszkańcy  mówią  Pani  Burmistrz,

że  bardzo się cieszą, że gmina dba o pomnik honorowego obywatela Miasta i Gminy Wyrzysk.

Tak zawsze było i tak będzie. 

Radny  Ryszard  Sell  korzystając  z  tego,  że  sesja  odbywa się  na  wizji,  poinformował  i  zaprosił 

mieszkańców  Wyrzyska,  na  prośbę  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku,  na  wystawę 

plenerową „Toast za zwycięstwo” upamiętniającą powstanie wielkopolskie, która będzie dostępna 

do połowy maja. Kto ma czas i ochotę niech odwiedzi to miejsce. Radny podziękował Urzędowi 

Miejskiemu  w  Wyrzysku,  pracownikom  urzędu,  Miejsko-Gminnemu  Ośrodkowi  Kultury
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w  Wyrzysku  oraz  Szkole  Podstawowej  w  Wyrzysku  za  pomoc  Młodzieżowej  Radzie  w  tym 

przedsięwzięciu. Jeśli radni mają czas i ochotę to zaprasza na otwarcie wystawy, które dobędzie się 

30 kwietnia br. o godz. 12:00 w reżimie sanitarnym.

Bogusława Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska zwracając  się  do  mieszkańców Miasta  i  Gminy 

Wyrzysk poinformowała,  iż w związku z tym, że jest czas pandemii i są obostrzenia sanitarne, 

obchody  Święta  Flagi  2  maja  oraz  Święta  Konstytucji  3  maja  zostaną  obchodzone  w  bardzo 

ograniczony sposób, tak jak to było w ubiegłym roku. O godz. 9:00 władza wykonawcza, a więc 

Burmistrz wraz z pracownikami urzędu, a także przedstawiciele Rady Miejskiej w Wyrzysku, złożą 

wiązanki  kwiatów pod  pomnikiem przy  ul.  Bydgoskiej  o  godz.  9:00,  a  także  pod  pomnikiem 

Chrystusa Króla w Wyrzysku o godz. 9:15. Następnie o godz. 9:30 w Osieku nad Notecią złożą 

wiązankę  kwiatów  przed  Obeliskiem  znajdującym  się  przy  ochotniczej  straży  pożarnej.

Pani Burmistrz zaprosiła wszystkich, którzy chcą wziąć udział w tych uroczystościach, oczywiście 

z zachowaniem wszelkich wymogów sanitarnych. Wyraziła również nadzieję na to, że w przyszłym 

roku te święta będą obchodzone, tak jak to było w latach ubiegłych, łącznie z niesieniem flagi 

ulicami miasta. Na koniec Pani Burmistrz podziękowała Panu Posłowi Marcinowi Porzuckowi oraz 

Pani Poseł Marcie Kubiak,  ponieważ te dwie osoby są bardzo zaangażowane w sprawy Gminy 

Wyrzysk. Reagują na wszelkie potrzeby i czynią to w miarę swoich możliwości. Odbierają telefony 

od Pani Burmistrz w dzień i w nocy. Potrafią wspierać takie działania, o których nie moglibyśmy 

nawet marzyć. Ich działania przyczyniają się do tego, że Gmina Wyrzysk tak a nie inaczej może 

realizować te zadania.

Ad 9. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie  13:40 Przewodniczący Rady 

zamknął XXXV sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Protokół sporządziła:
Klaudia Jagodzińska
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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